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Høringskommentarer ny kraftrasjoneringsforskrift  
Vi viser til utsendt høringforslag til ny kraftrasjoneringsforskrift med NVE saksnummer 
202309903. 
 
Linja har samarbeidet med Fornybar Norge om høringen, og vi stiller oss bak Fornybar 
Norge sine høringskommentarer.  
 
I tillegg vil Linja med dette kommentere forhold vi mener er viktige, selv om vi kommer 
inn på forhold som også er kommentert i innspillene fra Fornybar Norge.  
 

1. Behov for ny forskrift. 
Linja støtter NVE i å gjøre relativt betydelige endringer i forhold til eksisterende forskrift. 
Dagens forskrift er på flere punkt meget vanskelig/ikke mulig å etterleve i praksis. Dette 
faktum, i tillegg til pågående elektrifisering og avhengigheten av elektrisiteten i 
samfunnet, gjør at det er behov for relativt omfattende endringer i forskriften.  
 

2. Tiltak inn mot rasjonering 
Det nye forskriftsforslaget omfatter både håndtering av energiknapphet samt rasjonering. Målet 
må være å unngå rasjonering. Vi mener det er meget viktig å ha fokus på, og kunne sette inn tiltak 
inn mot en rasjoneringssituasjon for i størst mulig grad unngå at vi havner i en rasjonering. 
Forskriftens § 10-13 omhandler dette, og gir hjemler for å sette i gang tiltak uten at det er særlig 
konkret beskrevet i paragrafene. Det er viktig at punktene følges opp ved klare veiledninger og  
krav til etterleving.  
 

3. Egne rasjoneringsplaner for storforbrukere. 
 
Vi støtter at rasjoneringsmyndigheten tar ansvar for å utarbeide egne rasjoneringsplaner for 
storforbrukere (typisk effekt over 15 MW og årlig energiforbruk over 100 GWh). Å ha egne planer 
og avtaler mot slike vil være viktig tiltak for å kunne redusere konsekvensen for hele samfunnet. 
 

4. Sonevis utkobling 
Vi støtter å ta bort sonevis utkobling som virkemiddel. Under sonevis utkobling vil vi ikke være i 
stand til å opprettholde forsyning til prioriterte forbrukere. Ulempene i et fullelektrisk samfunn og 
risiko for liv&helse vil bli for store når disse ikke kan skjermes. Vi er imidlertid ikke like sikker som 
NVE på at kvoterasjonering, med trussel om særskilt tariff/prisinsentiv ved overforbruk, vil bidra til 
ønsket reduksjon. Se mer kommentar til dette under AMS nedenfor.   
 

5. Stadsforvalters rolle 
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Nettselskapene skal planlegge slik at liv og helse prioriteres og slik at ulempe for andre 
samfunnsinteresser minimeres. Med dagens forskrift har vi hentet inn prioriteringslister fra 
kommunene for å kunne prioritere liv og helse samt andre viktige samfunnsinteresser. Vi har 
påpekt at det er meget stort sprik i hvordan kommunene oppfatter hva som skal være skjermet, og 
vi støtter at Stadsforvalter får en klar rolle i å samordne prioritering og terskel av hva som skal 
prioriteres i kommunene og av samfunnsinteresser for øvrig. I forslag til ny §18 er det skrevet at 
Stadsforvalter bør innhente og bidra til prioriteringene. Vi tenker at ordet bør er for svakt. Det må 
legges opp til at Stadsforvalter skal koordinere og bidra til at nettsekapene får proriterigslister 
over kunder som skal skjermes av liv, helse og samfunnsinteresser. NVE bør se nærmere på 
hvordan dette kan innarbeides.  Uten slik oppgave på Stadsforvalter vil det fortsatt være veldig ulik 
praksis på hvem som unntas fra rasjonering, og det vil være nedbrytende for tillit og oppslutning å 
få fokus på dette i en eventuelle rasjoneringssituasjon.  
 
Det kan med fordel også skrives inn at nettselskapene skal avholde årlig møte med Stadsforvalter 
for å sikre vedlikehold av oversiktene/prioriteringslister.  
 

6. Bruk av AMS 
Vi føler oss ikke sikker på at prisinsentivet gjennom særkilt tariff for overforbruk er nok til å sikre 
etterleving av tildelt kvote. Vi mener det er uheldig å ikke fortsatte å se på hvordan teknologi og 
muligheter med AMS kan være et ledd i å sikre kvotetildelingen. Det bør arbeides videre sammen 
med bransjen for å se på hvordan AMS og bryterfunksjon kan brukes i rasjoneringssammenheng. 
 

7. Utkoblbar tariff. 
En del kunder har utkoblbar tariff. Dette er kunder som mot redusert nettleie kan kobles ut ved 
behov. Vi tenker at disse kundene må omfattes av § 15 og kunne kobles ut i en 
rasjoneringssituasjon.   
  

8. Innføringsfrist 
NVE tar sikte på å gi nettselskapene 6 måneders frist på å oppdatere sine rasjonerings-planer etter 
iverksetting av ny forskrift. Nettselskapene er avhengig av oppdatering av funksjonalitet fra KIS-
leverandørene for å kunne ha en gjennomførbar og rasjonell plan. Overgangsperiode på 6 måneder 
fra iverksetting vil trolig vise seg å være for kort.  
 
 
Vennlig hilsen 
Linja AS 
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